
P r o t o k ó ł Nr XXXIX 
 

 sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 5 sierpnia 2013 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy Szydłów. 
        Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 830,  a zakończyły o godz. 1000. 
       W obradach sesji uczestniczyło 13 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. 
Nieobecność 1 radnej była usprawiedliwiona. Lista obecności radnych jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  
 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RG 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami RG. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2013  -  
  2020, 
- zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 
- zmiany preliminarza wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów  
  Alkoholowych na 2013 rok.  

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad. 

Przed rozpoczęciem sesji Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabranie głosu 
panią dyrektor GCK. 
Pani Maria Stachuczy – dyrektor GCK zwróciła się ponownie do radnych i sołtysów  
o zgłaszanie propozycji na starostów Święta Śliwki, aby można było wybrać ich 
spośród zgłoszonych osób ponieważ do tej imprezy zostało już niewiele czasu. 
 
Ad. 1. 
 
Obrady XXXIX sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący 
Rady Gminy pan Janusz Juszczak, który powitał obecnych na sesji radnych, Wójta 
Gminy, Skarbnika Gminy i sołtysów sołectw. 
 
Ad. 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad 
XXXIX sesji Rady Gminy i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian 
lub uzupełnień. 
Radni nie zgłosili zmian do porządku obrad. Przewodniczący RG zgłosił wniosek               
o wykreślenie punktu 3 porządku obrad, tj. przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
RG. Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek, który 
został przyjęty jednogłośnie - 13 głosów „za”. 
Więcej wniosków nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 
odczytał ponownie porządek obrad wraz z wprowadzonymi zmianami, który                   
w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie - 13 głosów „za”.  
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Ad. 3.  
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili interpelacje i zapytania: 
- radny Jerzy Klamczyński – poprosił Wójta, aby Urząd Gminy podziękował firmie,  
  która wykłada kostkę na cmentarzu za bezpłatne wykonanie wejścia na stary  
  cmentarz, 
- radny Ireneusz Jastrząb - zapytał czy Urząd Gminy ma wpływ na firmę, która  
  zajmuje się oświetleniem ulicznym gdyż czasem lampy świecą się w dzień,                
  a czasem nie świecą  wcale - oraz czy istnieje możliwość oddelegowania do Potoka  
  pana W. Miodka mieszkańca Potoka zatrudnionego w UG   aby wyczyścił plac  
  koło starego cmentarza gdyż zbliża się odpust a jest tam pozarastane. Poprosił  
  także o wyczyszczenie rynien na budynku byłej szkoły podstawowej gdzie mieści   
  się Ośrodek Zdrowia. Dodał, że  należy pomyśleć nad wykonaniem daszku nad  
  wejściem  do tego  budynku, 
- radna Katarzyna Skuza - podziękowała za przywieziony kamień na drogi    
  i poprosiła o  przywiezienie jeszcze 2-3 samochodów kamienia, 
- radny Leszek Wójcik - zapytał co dalej będzie z przystankami w Grabkach Dużych  
  przy drodze wojewódzkiej, 
- radny Andrzej Pasternak - zapytał do kogo należy zgłaszać brak wody lub awarię 
   wodociągu gdyż nie ma podanej nigdzie żadnej informacji ani numeru telefonu. 
 

Ad. 4. 
 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z prac między sesjami RG i powiedział, że od 
ostatniej sesji upłynęło niewiele czasu i w tym okresie bieżąco realizowane były 
sprawy gospodarcze Gminy: 
- dyrektor SPZOZ w Szydłowie zwróciła się do UG o ludzi do prac przy budynku  
  Ośrodka, ale w związku z tym, iż w  Urzędzie  jest niewiele osób zatrudnionych do  
  prac gospodarczych, a ponadto zarówno pan St. Grabka i inni pracownicy mają do  
  wykorzystania urlopy za ubiegły rok, które wykorzystują w miarę możliwości, więc      
  w chwili obecnej nie jest możliwe delegowanie do tych prac pracowników z UG, 
- z dyrektorem Zarządu Dróg powiatowych dokonano oględzin dróg powiatowych              
  w sprawie wykaszania poboczy, 
- w autobusie szkolnym awarii uległ silnik i koszty naprawy wyniosą około 20 tysięcy  
  złotych w związku z tym podjęta została decyzja, aby nie remontować silnika,                
  a ogłosić przetarg na dowóz dzieci przez firmę z zewnątrz. Od stycznia następnego  
  roku planowane jest  przekazanie jednego busa  do GCK, a jeden pozostanie                
  w UG, 
- nie zakończyła się jeszcze sprawa z panią Samborską Małgorzatą - na 29 sierpnia  
  br. został wyznaczony kolejny termin rozprawy, 
- uczestniczył w posiedzeniu Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej  w sprawie  
  protokołu i wniosku Komisji Rewizyjnej RG Szydłów w sprawie udzielenia Wójtowi  
  Gminy Szydłów absolutorium za 2012 r., 
- Uczestniczył w posiedzeniu Rady Lokalnej Grupy Działania „Białe Ługi”  
  dotyczącego odwołania pana Borowieckiego, 
- w ostatnią sobotę, na zaproszenie burmistrza Kazimierza Dolnego był wraz                             
  z Prezesem Zarządu Towarzystwa Ziemi Szydłowskiej i jego małżonką                             
  w Kazimierzu Dolnym na zakończeniu Festiwalu Filmowego „Dwa Brzegi”, na  
  którym spotkał się z Prezesem Telewizji Polskiej panem Juliuszem Braunem oraz            
  z panią Grażyną Torbicką, którym przekazał szydłowskie produkty oraz monografię  
  Szydłowa.  
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Po zakończeniu wystąpienia Wójta Gminy, Przewodniczący RG powitał pana Michała 
Skotnickiego V-ce Starostę, który w tym momencie przybył na sesję RG.  
 
Ad. 5. 
 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania                                
i uchwalania projektów uchwał. Pierwszym rozpatrywanym projektem uchwały XXXIX 
sesji RG były zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 
2013 – 2020. Pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy poinformowała, że w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej zaktualizowano dochody i wydatki do wielkości wykazanych                       
w uchwale dotyczącej budżetu Gminy i tak: 
- dochody zostały zwiększone o kwotę 299.253,00 zł, z tego: 
  - tytułem dotacji z budżetu państwa o kwotę 37.748,00 zł  – na zadania bieżące                       
    Gminy, 
  - tytułem dotacji ze Starostwa Powiatowego w Staszowie o kwotę 95.000,00 zł – na       
    zadania inwestycyjne i bieżące Gminy. 
  - z tytułu zwróconego podatku VAT z Urzędu Skarbowego o kwotę 35.747,00 zł,  
  - tytułem dotacji celowej z WFOŚ na zadania bieżące gminy – usuwanie azbestu –  
    o kwotę 38.006,00 zł, 
  - tytułem dofinansowania wydatków inwestycyjnych z PROW – 92.753,00 zł.  
Dochody budżetowe po wprowadzeniu zmian na rok 2013 wynoszą – 
15.239.570,093 zł.  
Kwota dochodów w budżecie na rok 2013 jest zgodna z planowanymi na rok 2013               
w WPF. 
Wydatki budżetowe zwiększone zostały o kwotę 375.037,03 zł, z tego: 
- po stronie wydatków majątkowych: wprowadzono nowe zadania inwestycyjne- pn. 
  „Budowa odcinka kanalizacji sanitarnej w Szydłowie” w wysokości 150.000,00 zł 
  oraz zwiększono wydatki o środki pochodzące z dofinansowania z Programu    
  Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 w kwocie 70.247,00 zł - na  
  realizację zadań inwestycyjnych jednorocznych, 
- do zadań inwestycyjnych wieloletnich wprowadzono dwa zadania pn: 
  1. „Utworzenie Centrum Aktywności Lokalnej w Kotuszowie”, 
  2. „Rewitalizacja zabytkowego centrum Szydłowa wraz z budową parkingu i  
      centrum informacji turystycznej z bezprzewodowym dostępem do Internetu.” 
Na zadania zabezpieczono środki w wysokości 91.000 zł. Zadania są planowane do 
realizacji w latach 2013 - 2014. Gmina złożyła wnioski o dofinansowanie tych zadań, 
na zadanie pn.: „Rewitalizacja zabytkowego centrum Szydłowa …”podpisała wstępną 
umowę na dofinansowanie z programu Operacyjnego „Zrównoważony rozwój sektora 
rybołówstwa i nadbrzeżnych obszarów rybackich 2007 – 2013”. 
W zadaniu pn.: „Remont świetlicy w Gackach” wprowadzono środki pochodzące              
z programu operacyjnego Oś „LEADER” w kwocie 22.506,00 zł. Ogółem koszty 
zadania wynosić będą 37.000,00 zł. Pozostała kwota zwiększa wydatki bieżące. 
Wydatki budżetowe po wprowadzeniu zmian na rok 2013 wynoszą 13.714.354,03 zł. 
Kwota wydatków w budżecie na rok 2013 jest zgodna z planowanymi na rok 2013             
w WPF. 
Natomiast w uchwale  budżetowej w planie dochodów proponuje się wprowadzenie 
następujących zmian: 
 - dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01010 – zwiększa się o dotację celową  
   ze Starostwa Powiatowego w Staszowie na zadania inwestycyjne „Budowa odcinka  
   kanalizacji sanitarnej w Szydłowie” w kwocie 90.000,00 zł, rozdział 01095 -    
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  pozostała działalność – zwiększa się o kwotę 92.753,00 zł – pomoc przyznana               
  w ramach działania 413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju PROW na lata 2007  
  – 2013” – Odnowa i rozwój wsi – dofinansowanie do remontu i wyposażenia  
  świetlic, 
- dział 010 - zmniejsza się o 0,97 zł – o środki na realizację zadań zleconych, 
- dział 750 – Administracja publiczna – zwiększa się o kwotę 25.000,00 zł, na  
  realizację zadań zleconych gminom, na podstawie decyzji Wojewody  
  Świętokrzyskiego, 
- dział 754- Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75412-  
  zwiększa się o kwotę 5.000 zł – dotacja celowa ze Starostwa Powiatowego                        
  w Staszowie na zakupy bieżące w jednostkach OSP, 
- dział 758 – Różne rozliczenia, rozdział 75814 – Różne rozliczenia finansowe  
  zwiększa się o kwotę 35.747,00 zł, z tytułu zwrotu podatku VAT, 
- dział 852 – Opieka społeczna – zwiększa się dochody o kwotę 12.748,00 zł na  
  podstawie decyzji Wojewody Świętokrzyskiego, 
- dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90002 –  
  zwiększa się o kwotę – 38.006,00 zł – dotacja WFOŚ na gospodarkę odpadami –  
  usuwanie azbestu. 
Ogółem dochody zwiększa się o kwotę 299.253,03 zł.  
W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01010 – zwiększa się o kwotę  
  150.000,00 zł - na zadania inwestycyjne „Budowa odcinka kanalizacji sanitarnej               
  w Szydłowie”. Rozdział 01095 – zwiększa się o kwotę 92.754,00 zł - na zadania  
  inwestycyjne roczne tytułem dofinansowania zadań w ramach Osi „Leader” na  
  zakup wyposażenia i remonty świetlic w Brzezinach, Woli Żyznej, Solcu, Osówce             
  i Korytnicy, 
- dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdział 70005 – wprowadza się  
  następujące zmiany: wprowadza się środki finansowe w ramach programu Osi    
  „Leader” – 22,506,00 zł - na remont świetlicy w Gackach i dokonuje się  
  przeniesienia  pomiędzy paragrafami. Zabezpiecza się środki na zakup materiałów  
  do remontu budynków komunalnych i zakup energii 5.000,00 zł. 
- dział 750 – Administracja publiczna , w rozdziale 75011 – zwiększa się wydatki na  
  realizację zadań zleconych gminom w kwocie 25.000,00 zł,  
- dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75412-  
  zwiększa się wydatki o kwotę 5.000,00 zł. Wydatki przeznacza się na zakupy  
  bieżące dla OSP oraz wprowadza się kwotę 800,00 zł jako dotację dla OSP  
  w Szydłowie, 
- w dziale 851 – ochrona zdrowia – wprowadza się środki finansowe pochodzące             
  z rozliczenia z roku ubiegłego w kwocie 75.784,00 zł -na zadania dotyczące  
  przeciwdziałania alkoholizmowi na podstawie przedłożonego preliminarza  
  wydatków, 
- dział 852 Opieka społeczna, rozdział 85219 zwiększa się wydatki o kwotę  
  12.768,00 zł - na świadczenia społeczne – składki na ubezpieczenia zdrowotne,  
- dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej – dokonuje się  
  przeniesienia pomiędzy paragrafami, 
- dział 900- Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale 90002  
  zwiększa się wydatki na usuwanie odpadów zawierających azbest o kwotę  
  38.006,00 zł, 
- dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zwiększa się wydatki                 
  o kwotę 18.000,00 zł - na realizację zadania „Rewitalizacja zabytkowego centrum  
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  Szydłowa wraz z budową parkingu i centrum informacji turystycznej                                   
  z bezprzewodowym dostępem do internetu”. 
Pytań i uwag dotyczących projektów uchwał nie było i w zarządzonym przez 
Przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Szydłów na lata 2013 – 2020 została uchwalona jednogłośnie  
- 13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXIX/ 183/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały                     
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. i uchwała została uchwalona 
jednogłośnie – 13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXIX/ 184/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatni projekt uchwały XXXIX sesji RG dotyczył zmian preliminarza wydatków 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok. 
Pani Skarbnik poinformowała, że konieczność dokonania zmian w preliminarzu 
wydatków GKRPAlkoh. na 2013 rok o kwotę 75.784,00 zł wynika z wprowadzenia do 
preliminarza wydatków Komisji na 2013 r. niewykorzystanych w roku 2012 środków 
na profilaktykę alkoholową. Kwota ta zostanie przeznaczona na zwiększenie 
wydatków GKRPAlkoh.  
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały                            
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie - 
13 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXIX/ 185/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ad. 6.  
 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje  radnych udzielił Wójt Gminy i powiedział:   
- firmie, która wykonała wejście na stary cmentarz zostanie wysłane podziękowanie,   
- co do oświetlenia ulicznego - nie ma dziś w pracy pani Marty Stachowicz ale sam  
  zadzwoni do tej firmy gdyż w umowie jest zapis, że w ciągu 48 godzin mają usunąć  
  usterki, 
- do Potoka zostanie wysłany pracownik aby wyczyścił rynny, a co do wykonania  
  daszku jesienią zastanowimy się i postaramy wykonać, natomiast pan Miodek  
  zatrudniony jest na ½ etatu i nie ma możliwości oddelegowania go do Potoka ze  
  względu na bardzo dużo prac w okolicach Rynku w Szydłowie, przy parafii   
  powinna być powołana Rada Parafialna lub kościelny i oni powinni zadbać o plac  
  przy cmentarzu, 
- kamień do Solca - nie może obiecać bo została rezerwa - tylko 1 lub 2 samochody,  
  byłaby  możliwość dowiezienia do Solca rumoszu, 
- przystanki są w  gestii Gminy, ale obecnie nie ma środków finansowych. 
- w internecie oraz na tablicy ogłoszeń podany zostanie numer telefonu, na który  
  będzie można zgłaszać brak wody lub awarię wodociągu. 
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Ad. 7.  
  
W dyskusji głos zabrali: 
- radny Ryszard Sadłocha – stwierdził, że nie widzi potrzeby przekazywania busa do  
  GCK gdyż kupowane były celem wożenia dzieci i tak powinno być dalej, a wiemy  
  jaka jest sytuacja w szkole w Solcu, ale widocznie nauczyciele się nie starają.  
  Wójt Gminy odpowiadając stwierdził, że co do autobusu to sprawa jest definitywnie    
  zakończona i obsługę dowozu przejmie firma wyłoniona w przetargu, a co do  
  przekazania busa to  można ten problem dyskutować w terminie późniejszym. 
- radna Katarzyna Skuza - zgłosiła, że droga do Grzymały jest zarośnięta, a jest   
  okres żniw i trudno jest przejechać kombajnem. 
  Radna odniosła się także do problemu szkoły w Solcu, który poruszył radny                    
  R. Sadłocha i stwierdziła, że  to właśnie nauczyciele  szkoły bardzo się starają ale  
  Wójt stwarza utrudnienia. 
  Wójt Gminy odpowiedział, że jeżeli droga do Grzymały jest drogą Gminy Szydłów,  
  to zostanie wyczyszczona, a co do  szkoły w Solcu to Wójt nie utrudnia działań, od  
  września br. będzie uczęszczało do tej szkoły 33 dzieci i będzie to najmniejsza  
  szkoła w powiecie, a być może i w województwie, gmina dokłada do tej jednostki  
  około 300 tys. zł.  
  Radna K. Skuza poinformowała, że rozmawiała z Prezesem OSP Solec, który mówił  
  aby w ich imieniu poprosiła Wójta o przedłużenie terminu na wykonanie projektu  
  prac w remizie w Solcu.  
  Wójt poinformował, że będzie szansa złożenia wniosku na remont remizy do    
  Lokalnej Grupy Działania na utworzenie centrum aktywności lokalnej w tym  
  budynku ale należy mieć dokumentację techniczną wraz z pozwoleniem. 
- pan Janusz Poniewierka z Solca - poinformował, że Wójt Gminy miał dostarczyć do  
  projektanta mapy i przez kilka miesięcy nie dostarczył. 
  Wójt Gminy poinformował w tej sprawie, że projekt wraz z pozwoleniem musi być    
  dostarczony do 31 sierpnia. Mapy zostały dostarczone pod koniec czerwca. Musi  
  być wykonany kosztorys na cały budynek, to wówczas można uzyskać 2/5 środków  
  finansowych, tj. około 60 tys. zł.  
- pani Elżbieta Smagłowska - sołtys Grabek Dużych - powiedziała, że jak autobus                
  z PKS będzie woził dzieci szkolne to na Sachalinie się nie zatrzyma gdyż nie ma  
  zatoki przystankowej,  
- pan Stanisław Wojterski - sołtys Szydłowa - powiedział, że mieszkańcy się skarżą  
  na nieterminowe wywożenie szamb, jest umówiony telefonicznie termin na dany  
  dzień, a przyjeżdża beczkowóz po 3-4 dniach.  
  Wójt odpowiedział, że pracownik, który zajmuje się wywozem szamba zostanie  
  pouczony aby pilnował terminu wywozu.  
Przewodniczący RG podziękował V-ce Staroście za środki w wysokości  5.000,00 zł 
na OSP i poprosił aby Starosta  myślał o dalszej pomocy dla nas.  
V-ce Starosta pan Michał Skotnicki powiedział, że cieszy się, iż na drogach 
powiatowych nie ma dużych problemów. Starostwo przekazało na kanalizację                     
w Grabkach Dużych kwotę 91.000,00 zł oraz na wniosek Wójta Gminy  Starostwo 
przyznało dotację w wysokości 90.000 zł, które Wójt zaproponował aby przeznaczyć 
na wykonanie  odcinka kanalizacji przy ul. Kieleckiej w Szydłowie, bo jest wykonana 
dokumentacja techniczna na ten odcinek.  
Następnie poinformował, że  tym roku Gmina otrzyma ze Starostwa około 200.000 zł 
na kanalizację  w Szydłowie i w Grabkach Dużych.  
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Przewodniczący RG powiedział, że w Kotuszowie przystanek zlokalizowany jest na 
skrzyżowaniu dróg, gdzie jest ciek wodny i należałoby  przenieść przystanek  o ok.  
50 m dalej oraz odpowiednio zabezpieczyć ciek wodny.  
Radny Leszek Wójcik zapytał V-ce Starostę czy pływalnia utrzyma się sama czy 
będzie trzeba do niej dokładać.  
V-ce Starosta odpowiadając stwierdził, że  założenia są takie, że pływalnia sama się 
nie utrzyma, będzie około 1 mln zł wpływów z pływalni, a drugi milion będzie 
dokładać Starostwo. 
Wójt Gminy podziękował Staroście, bo wszystkie gminy dostały po 70 tys. zł 
dofinansowania ze Starostwa, a gmina Szydłów otrzymała o 20.000 zł więcej.  
Mieszkaniec Solca pan Janusz Poniewierka zapytał czy w ubiegłym roku były 
zrealizowane środki na ochronę środowiska. 
Wójt odpowiedział, że środki na ten cel były kumulowane z trzech lat i wyniosły               
.;90 tys. zł.  
 
Ad. 8. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonał zamknięcia obrad XXXIX sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
        
       Protokołowała 
 
 Teresa Kaniszewska 


